
Protokół nr 21/XXI/08
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 1 sierpnia 2008r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia - 12.20
Godzina zakończenia - 13.40

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 18 czerwca 2008r. 

Protokół z dnia 4 lipca 2008r. zostanie przedstawiony Radzie na kolejnej sesji.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  21 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Obrady sesji opuścili: radny Janusz Staniocha oraz radny Henryk Zimoch.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – zaproponowała wprowadzenie dwóch projektów 
uchwał do porządku obrad w pkt. 4 c) zmieniająca uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie 
z  dnia  4  lipca  2008r.  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda  oraz  d) 
zmieniająca uchwałę Nr 153/XIX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 18 czerwca 2008r. w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.

Rada Miejska jednogłośnie 19 głosami „za”
przyjęła proponowane zmiany do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 
    28 czerwca 2008r. do dnia 21 lipca 2008r.  
4. Podjęcie uchwał:

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008 
b) zmieniająca  uchwałę  w sprawie  Miejskiego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008 
c) zmieniająca  uchwałę  Nr  167/XX/08 Rady Miejskiej   w Nowej  Rudzie  z  dnia  4  lipca  2008r.  w 

sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
d) zmieniająca uchwałę Nr 153/XIX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 18 czerwca 2008r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2008r.
5. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad.

Rada Miejska uczciła minutą ciszy rocznicę Powstania Warszawskiego.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 18 czerwca 2008r. 
           Protokół z dnia 4 lipca 2008r. zostanie przedstawiony Radzie na kolejnej sesji.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z XIX sesji Rady 
Miejskiej  w  Nowej  Rudzie.  Poinformował,  że  protokół  z  poprzedniej  sesji  z  dnia  4  lipca  br.  zostanie 
przedstawiony Radzie na kolejnej sesji. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z 
XIX sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  
przyjęła protokół z XIX sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 28 czerwca 2008r. do dnia 21 lipca 2008r.  - załącznik nr 2 do protokołu.

Na obrady sesji powrócili : radny Janusz Staniocha oraz radny Henryk Zimoch.

Radny Janusz Staniocha – w dniu wczorajszym odbyło się spotkanie Burmistrza z władzami województwa w 
związku z tym prosi o przedstawienie informacji.

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  „wczoraj  odbyło się  jedno ze  spotkań dotyczących budowy 
obwodnicy  miasta Nowej Rudy a konkretnie dotyczyło problemu mieszkańców ul. Zatorze tj. przecięcia 
obwodnicą przejścia ul. Zatorze z ul. Mostową. Dwa dni wcześniej byłem na spotkaniu w tej sprawie w 
Urzędzie Marszałkowskim z p. Grzegorzem Romanem członkiem Zarządu Województwa. Na ten moment 
Zarząd Województwa i DSDiK pracują nad możliwościami rozwiązania tego problemu, wszystko wskazuje 
na to, że jest dobra wola w Zarządzie Województwa by ten problem rozwiązać. Wszystko to co mówię jest 
na  podstawie rozmów, nie ma jeszcze oficjalnego wystąpienia  w tej  sprawie.  Skierowałem pismo w tej 
sprawie do p. Łapińskiego, p. Roman obiecał że odpowiedź na to pismo będzie. W związku z tym, że III etap 
obwodnicy będzie realizowany najprawdopodobniej w przyszłym roku, to przy jego realizacji może znaleźć 
się zadanie polegające na rozwiązaniu tego problemu.”

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał Sprawozdanie pod głosowanie.

Rada Miejska 21 głosami „za”
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym 
dnia 28 czerwca 2008r. do dnia 21 lipca 2008r.

Ad.4.  Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – nowy projekt uchwały przedstawiony Radzie dotyczy kwoty 75tys zł na 
realizację  dwóch  zadań:  Przebudowy  domku  szatniowo-socjalnego  przy  ul.  Sportowej  1 (25tys  z 
przeznaczeniem na projekt) oraz  Budowy szlaku spacerowego Grodu nad Włodzicą w Nowej Rudzie (kwota 
50tys z przeznaczeniem na projekt). Sam projekt uchwały związany jest głównie z otrzymaną promesą na 
usuwanie skutków powodzi z roku 2006 (400tys, udział własny miasta 100tys), chcielibyśmy aby ta kwota 
(500tys) została przeznaczona na zadanie „Odbudowa dróg zniszczonych w trakcie powodzi ul. Narutowicza i  
ul. Andersa-Jedności etap II”. Przedstawił radnym informacje zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Henryk Zimoch – czego dotyczy zadanie Przebudowa domku szatniowo-socjalnego przy ul. Sportowej  
1 ?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  projekt  pokaże  jak  zostanie  to  zadanie  wykonane, 
najprawdopodobniej będzie to skierowane na wyburzenie istniejącej zabudowy.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
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sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 168/XXI/08

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

b)  zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2008

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2008.

Pan  Kazimierz  Fester  –  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  –  ponieważ  z  ubiegłego  roku  nie  została 
wykorzystana  kwota  50.690,-zł  z  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych aby mogła być wykorzystana w tej chwili należy dokonać zmian w Preliminarzu wydatków i 
harmonogramu  realizacji  zadań.  Przedstawił  radnym  informacje  zgodnie  z  uzasadnieniem  do  projektu 
uchwały.

Radny Piotr Wróbel - Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  Komisja  Spraw  Społecznych  zauważa  w  proponowanych  zmianach  brak 
dofinansowania  do  punktu  3/5  Realizacja  pozalekcyjnych  zajęć  rekreacyjno-sportowych  jako  elementu 
projektu wychowawczego pn. „Wybieram sport” jest to kwota 70tys, jest to tak mała kwota że już w tej chwili 
instruktorzy nie otrzymują jakichkolwiek kwot wynagrodzenia za swoją pracę. Komisja uważa że kwota ta 
powinna  być  zwiększona  o  co  najmniej  10tys  zł  kosztem pkt.  3/3  Dofinansowanie realizacji  Szkolnych 
Programów Profilaktyki w tym alternatywnych form spędzania czasu wolnego będących uzupełnieniem zajęć 
profilaktyczno-edukacyjnych, a pozostałe 5 tys z pkt. 3/6  Prowadzenie środowiskowych świetlic opiekuńczo-
wychowawczych oraz  ich doposażenie w pomoce i  sprzęt  niezbędny do realizacji  zajęć.  Opieramy się  na 
potrzebie  zwiększenia  dofinansowania  instruktorów.  Jest  to  opinia  Komisji  Spraw  Społecznych  z  tą 
poprawką.

Radna Regina Wałęsa – zgadza się z faktem, że na zajęcia pozalekcyjne  Wybieram sport można dołożyć 
10tys, ale uważa, że środki na zajęcia pozalekcyjne i na realizację szkolnych programów profilaktycznych 
również nie są wystarczającw, wykorzystano już połowę całości kwoty. Jeżeli mamy dołożyć do sportu to 
proponuje, by nie zabierać środków z pkt. 3/3 ale z punktu 3/6.

Radny Piotr  Wróbel – prosi  o przedstawienie szerszej informacji  przez p. Festera. Z czego wynika brak 
środków w wymienionych punktach.

Pan Kazimierz Fester – Wydz. Infrastruktury Społecznej – środków z punktu 3/3 nie można przesunąć, gdyż 
otrzymaliśmy dotację z Ministerstwa Sportu w wysokości ponad 80tys, w tym połowę musimy mieć środków 
własnych. Część środków z tego programu została wykorzystana i aby zrealizować program do końca to 
muszą być środki, w innym przypadku miasto będzie musiało zwrócić przyznaną dotację. 

Radna Halina Gajcy – czy można te środki zabrać z punktu świetlic środowiskowych? 

Pan Kazimierz Fester – Wydz. Infrastruktury Społecznej – zabrakłoby środków na wynagrodzenia dla osób 
prowadzących od września zajęcia w świetlicy środowiskowej przy MZS.

Radny Piotr Wróbel – czy Rada musi ten projekt przyjąć w dniu dzisiejszym? Może powinien on ponownie 
zostać skierowany na Komisję Spraw Społecznych celem zajęcia wspólnego stanowiska? Jeżeli ten projekt 
nie musi być dziś przyjęty to składa wniosek o zdjęcie go z porządku obrad sesji.
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Pan Kazimierz Fester – Wydz. Infrastruktury Społecznej – nie widzi innych zmian w projekcie uchwały od 
tych które zostały przedłożone Radzie. Jest przeciwny zdjęciu z porządku obrad tego projektu uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych zastanawiała się nad zdjęciem projektu uchwały z 
obrad sesji ale kolejne obrady prawdopodobnie będą dopiero we wrześniu a do tego czasu należy przekazać 
środki. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – proponuje, by Rada przyjęła uchwałę aby zajęcia mogły się 
odbywać od września. Jeszcze w sierpniu Komisja Spraw Społecznych może zwołać posiedzenie na którym 
zaproponuje ewentualne zmiany, wówczas na kolejną sesję zostanie przedłożony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – czy takie stanowisko satysfakcjonuje Komisję Spraw Społecznych?

Radny Tomasz Kuczaj – mnie nie, nie została podniesiona kwota dla instruktorów sportu.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  –  zostały  zgłoszone  dwie  poprawki  dotyczące projektu  uchwały.  Jedna 
Komisji Spraw Społecznych, by kwotę 5tys zabrać z pkt. 3/3 i z pkt. 3/6 i przeznaczyć na pkt. 3/5. Druga 
poprawka zgłoszona przez radną Reginę Wałęsę dotyczy zabrania z pkt. 3/6 10tys i dodanie do pkt. 3/5.

Radny Piotr Wróbel – proponuje zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad sesji, być może w ostatnim 
tygodniu  sierpnia  odbędzie  się  sesja  i  projekt  po  przeanalizowaniu  przez  Komisję  Spraw  Społecznych 
zostanie przyjęty.

Radna Regina Wałęsa – Burmistrz słusznie stwierdził, że uchwała powinna zostać podjęta w takiej wersji w 
jakiej została przedstawiona a ewentualnie na Komisji Spraw Społecznej zostaną zaproponowane zmiany.

Radny Piotr  Wróbel  –  Rada nie  powinna na każdych obradach zajmować się  preliminarzem wydatków, 
powinna być określona kwota która ewentualnie 2 razy w ciągu roku byłaby zmieniona. Uważa, że projekt 
powinien  zostać  przyjęty  po  uzgodnieniu  z  Komisją  Spraw  Społecznych  i  Wydziałem  Infrastruktury 
Społecznej w sierpniu. 

Radny Tomasz Kuczaj – zgadza się, że najlepiej byłoby podjąć uchwałę końcem sierpnia ale nie zgadza się z 
tym, iż Rada na każdej sesji omawia preliminarz. Komisja Spraw Społecznych nie ma dziś jednoznacznej 
opinii,  nie  ma też  możliwości  zapoznania  się  z  przyczynami  wszystkich  zmian  w Miejskim  Programie 
Profilaktyki.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – moja propozycja przyjęcia w dniu dzisiejszym projektu uchwały 
wynikała z tego, iż nie będzie więcej sesji w sierpniu. Jeżeli jednak przed rozpoczęciem roku szkolnego ma 
się odbyć sesja to zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały jest do przyjęcia.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Wróbla o zdjęcie projektu 
uchwały z obrad sesji.

Rada Miejska 8 głosami „za”, przy 9 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących się od głosowania”
odrzuciła wniosek radnego Piotra Wróbla o zdjęcie projektu uchwały z obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę Komisji Spraw Społecznych, by kwotę 
5tys zabrać z pkt. 3/3 i z pkt. 3/6 i przeznaczyć na pkt. 3/5

Rada Miejska 4 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” i 9 „wstrzymujących się od głosowania”
odrzuciła poprawkę Komisji Spraw Społecznych.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę radnej Reginy Wałęsy dotyczący zabrania 
z pkt. 3/6 10tys i dodanie do pkt. 3/5.

Rada Miejska 1 głosem „za”, przy 10 głosach „przeciw” i 8 „wstrzymujących się od głosowania”
odrzuciła poprawkę radnej Reginy Wałęsy.
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2008.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 10  głosami „za” przy 11 „wstrzymujących się  od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 169/XXI/08

zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2008

c) zmieniająca uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie 
emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie 
emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – Rada Miejska w dniu 18 czerwca br. dokonała  zmiany w budżecie, 
polegającej na tym iż zwiększono deficyt budżetowy o kwotę 300.000 złotych, źródłem sfinansowania tego 
deficytu  była  emisja  obligacji.  W projekcie  uchwały,  który  był  przedstawiony  4  lipca  br.  była  kwota 
dotycząca emisji obligacji w 2008r. bez tego zwiększenia 300tys zł z czerwca. Przedstawił projekt uchwały 
zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Bogusław Frącek – poprzednia uchwała ma już moc prawną czy dopuszczalna jest tego typu zmiana ?

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – możliwa jest taka zmiana. Z tego względu że 1 lutego br. mogliśmy 
zrobić uchwałę mówiącą o emisji  obligacji na pewną kwotę która była wtedy budżecie, 6mln. 30tys. W 
trakcie roku tak jak zrobiliśmy było to 5mln 30tys i  1mln kredytu, jeśli ta emisja obligacji doszłaby do 
skutku i byłoby 6mln 30tys a poprzez zmiany w budżecie o 1mln jest mniej należałoby podjąć uchwałę, 
która mówiłaby że 1mln z emisji obligacji przechodzi np. na 2009r. W tym momencie bank, który prowadzi 
emisję wie że mln zł jest planowany na 2009r., bank się dostosuje jeżeli jest taka uchwała dot. zmian w 
budżecie i zmiany uchwały o emisji obligacji.

Radny Bogusław Frącek – „jeżeli chodzi o opinię banku to ja się mogę zgodzić, ale interesuje mnie opinia 
prawna i opinia RIO czy tego typu modyfikacje uchwał są dopuszczalne?”

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – obligacje są jednym ze źródeł po stronie przychodów w budżecie i 
niejednokrotnie dokonywaliśmy zmian odnośnie zaciągnięcia kredytu gdzie okazywało się że kwota kredytu 
ulega zmianie. Uchwały te też były kierowane do RIO, ważne jest aby tego typu uchwała była zgodna z 
zapisami w budżecie miasta. 

Radny Piotr Wróbel - Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie emisji 
obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 170/XXI/08

zmieniającą uchwałę Nr 167/XX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 4 lipca 2008r. w sprawie emisji 
obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda.
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d) zmieniająca  uchwałę Nr 153/XIX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 18 czerwca 2008r. w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniającego  uchwałę  Nr  153/XIX/08 Rady Miejskiej  w Nowej  Rudzie  z  dnia  18  czerwca  2008r.  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił radnym informacje zgodnie z uzasadnieniem do projektu 
uchwały.

Radny Piotr Wróbel - Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr 153/XIX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 18 czerwca 2008r. w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 171/XXI/08

zmieniającą  uchwałę Nr 153/XIX/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 18 czerwca 2008r. w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2008

Ad.5. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.

Radna Irena Caryk – otrzymała odpowiedź na interpelację w sprawie wycięcia topoli w mieście. Prosi o 
przesyłanie odpowiedzi drogą elektroniczną.

Radna Regina Wałęsa – dziękuje za odpowiedź na interpelację dot. wywieszania flag wzdłuż ciągu ulic. 
Sprawdziła kwotę zakupu 1 flagi, jest to o wiele niższa kwota niż 50,-zł, jest to koszt 25-30,-zł.

Ad. 6. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa - złożyła interpelację na piśmie.

Ad. 7. Zapytania radnych. 

Radny Piotr Wróbel - czy istniałaby możliwość wygospodarowania środków w przyszłorocznym budżecie na 
zamontowanie  tabliczek  informacyjnych  w  tych  częściach  Nowej  Rudy  gdzie  występuje  zabudowa 
rozproszona (przy głównych drogach zamontować słupki z tabliczkami z samymi numerami by np. karetka 
nie błądziła gdy jedzie do wezwania). 

Radny Jerzy Pulit – czy jest już wiadomo kiedy zostanie wykonane przejście dla pieszych na drodze 381 do 
os. XXX-lecia?

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – został przygotowany projekt zmiany 
organizacji  ruchu i  skierowany do zatwierdzenia do Urzędu Marszałkowskiego. Nie mamy informacji  w 
jakim terminie zostanie to zrealizowane.

Radny Henryk Zimoch - pytanie dot. osiedla Piastowskiego, objazd od góry - parking. Czy jest możliwość 
namalowania pasów ukośnych w celu parkowania samochodów. 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – udzieli odpowiedzi na piśmie.

Radny  Henryk  Zimoch  –  ul.  Anny  została  rozkopana,  nie  przywrócono  nawierzchni,  jest  zabłocona 
jakiekolwiek sprzątanie tej ulicy nie ma sensu. Kto wykonuje prace?
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Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – wykonawca wystąpił do zarządcy 
drogi tj. Urzędu Miasta o zajęcie pasa drogowego i uzyskał taką decyzję. W decyzji są określone terminy 
oraz to co ma zrobić po robotach. Nie widzę konieczności by informować spółkę NUK o wykonywanych 
tam pracach i zwalniać spółkę z wykonywania swoich zadań zgodnie z umową.

Radny Henryk Zimoch – nie chodzi o spółkę NUK, chodzi o to, że ta ulica po deszczach będzie zalewana.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – wykonawca ma obowiązek usunąć 
wszelkie skutki wynikające z prac prowadzonych podczas robót drogowych.

Radny Henryk Zimoch – prosi o rozpatrzenie możliwości zbiórki odzieży używanej od mieszkańców, bo nie 
każdy może osobiście dostarczyć już niepotrzebną odzież do MOPS- u. 

Radny Janusz Staniocha – niebawem będzie zwiększony ruch na ul. Sokola po jej oddaniu, w związku z tym 
na  skrzyżowaniu  z  ul.  Świdnicką  będzie  bardzo  utrudniony  ruch  i  należałoby  rozważyć  możliwość 
zamontowania tam monitoringu by mieć podgląd różnych sytuacji. 

Radny  Bogusław  Frącek  -  pytanie  dot.  radaru  w  Drogosławiu  gdzie  bardzo  potrzebna  jest  tabliczka 
informacyjna, że taki radar jest. Sama tablica informacyjna jest bardziej skuteczna niż sam radar. Dlatego 
należy monitować odpowiednie służby by taka tabliczka tam zaistniała. 

Radny  Arkadiusz  Michalski  –  ja  przekaże  radnemu  odpowiedź  jaką  uzyskałem  w  temacie  tablicy 
informacyjnej dot. radaru.

Radny  Bogusław  Frącek  –  powinniśmy  nalegać,  gdyż  pojawienie  się  tablicy  działa  odstraszająco  dla 
kierowców (zmniejszają prędkość). 

Radny Piotr Wróbel – czy na etapie prowadzenia procesu inwestycyjnego z ramienia Urzędu Miasta był 
oddelegowany pracownik, który brał udział w spotkaniach roboczych z inwestorem, wykonawcą, czy temat 
ul. Zatorze był zgłaszany tj. problem kładki (chodnika). Czy było to z naszej strony zgłaszane i czy brał ktoś 
udział w naradach?

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – „nie udzielę odpowiedzi wystarczająco, bo decyzja o warunkach 
zabudowy jest z 2002r. tj. całe postępowanie administracyjne z powiadomieniem stron. Z tego co wiem nie 
ma śladów dotyczących jakichkolwiek interwencji czy to ze strony mieszkańców czy Urzędu w kwestii tego 
przekroczenia drogi, być może ktoś uznawał kiedyś że nie jest ono potrzebne. Od mniej więcej roku czasu 
my interweniujemy, w trakcie już budowy obwodnicy, w tej kwestii i do tej pory problem fizycznie nie został 
rozwiązany.”  

Radny  Jerzy  Pulit  -  nastał  czas  upałów  i  kamieniołomy  znowu  stają  się  bardziej  uciążliwe.  Należy 
wyegzekwować  od  kamieniołomów  zraszanie  urobku  przy  eksploatacji  oraz  zakładanie  plandek  na 
samochody gdyż zapylenie jest bardzo duże. 

Ad. 8. Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  odczytał  pismo  p.  Wiolety  Cholewińskiej  dot.  udzielenia  pomocy 
finansowej dla dziecka. (pismo – zał. nr 3 do protokołu)

Radny Bogusław Frącek - mieszkańcy ul. Górniczej nr 7 proszą o interwencję w sprawie wjazdu na swoją 
posesję. Wjazd jest bardzo utrudniony gdyż wysokość krawężnika wynosi 7 cm. 

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – „wczoraj na odbiorze prac jako 
pierwszy zadałem pytanie jako Przewodniczący Komisji  skierowane do kierownika budowy i inspektora 
nadzoru czy roboty zostały wykonane zgodnie z dokumentacją projektową. Usłyszałem że tak. Dodatkowo 
kierownik  budowy  złożył  oświadczenie  wymagane  naszymi  procedurami,  że  prace  zostały  wykonane 
zgodnie  z  dokumentacją.  W dokumentacji  projektowej  krawężnik  powinien  mieć  wysokość  5cm ponad 
powierzchni jezdni. Jeżeli w miejscu wskazanym przez radnego wysokość krawężnika nie jest zgodna z 
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dokumentacją wykonawca zostanie przez nas zobowiązany do poprawienia krawężnika w sposób właściwy.”

Radna Regina Wałęsa – odnośnie odczytanego pisma przez Przewodniczącego dot. pomocy finansowej to 
przypomina, że dyrektor MOK podczas Dni Nowej Rudy mówił że będzie prowadzona akcja charytatywna 
na ten cel.  Na osiedlu Waryńskiego przy ul.  Rycerskiej  nr 7 ucieka woda, która wpływa do studzienek 
telekomunikacyjnych oraz podmywa asfalt. Mieszkańcy ten problem zgłaszali do ZWiK jednak nadal ten 
problem jest nie rozwiązany.

Radna  Irena  Caryk  –  informuje,  że  organizacja  pozarządowa  „Nasza  Nadzieja”  pozyskała  środki  w 
wysokości 72tys zł, które będą przeznaczone na świetlicę oraz na inne projekty. Będzie chciała przygotować 
wniosek do Burmistrza o zakończenie remontu w świetlicy w Słupcu, okna wymagają wymiany.

Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XXI 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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